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Transportudvalget har i brev af den 23. juni 2020 stillet mig følgende spørgs-

mål TRU alm. del, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Birgitte Bergman (KF). 

Spørgsmål nr. 567: 

Kan ministeren oplyse, om der er udbedringer på vej til det problemfyldte 

kryds i Helsingør mellem Flynderborgvej og Stubbedamsvej, der både omfatter 

færgetrafik og skoletrafik, og om ministeren agter af foretage forbedringer i 

dette kryds, som har været omtalt før som et problem, jf. svaret på TRU alm. 

del spørgsmål 1019 (2011-12), og hvor der samtidig er forekommet mange 

ulykker på det seneste jf. https://helsingordagblad.dk/artikel/ulykke-i-sort-

kryds  og https://helsingordagblad.dk/artikel/nabo-til-lyskryds-de-kører-over-

for-rødt-tyve-gange-i-timen  

Svar: 

Jeg har forhørt mig hos Vejdirektoratet, der oplyser, at overordnet set er der et 

meget begrænset antal ulykker i dette kryds. Foruden ulykken den 9. april 2019 

er den seneste alvorlige ulykke sket den 26. juni 2012. Ingen af de to ulykker 

har involveret bløde trafikanter, dvs. fodgængere eller cyklister. 

 

Efter ulykken i 2012 blev der foretaget signaltekniske justeringer i krydset og 

det nærliggende signalregulerede kryds ved Kongevejen for at forbedre sam-

ordningen mellem de to kryds. I forhold til ulykken i 2019 har Vejdirektoratet  

efter en fælles besigtigelse med Helsingør Kommune iværksat en række forbed-

ringer:  

 
 Oversigtsforholdene i krydset er blevet forbedret og vejtavler er blevet 

synliggjort, idet grundejerne omkring krydset har klippet deres hække 

ind. En større vigepligtstavle er sat op på en anden standertype, så den 

bliver mere synlig. 

 Kørebaneafmærkningen på Flynderborgvej omkring krydset er blevet 

genmarkeret. 

 Signalet på en af de høje signalstandere i krydset er blevet forsynet med 

baggrundsplade for at synliggøre signalet.  
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Side 2/2 Vejdirektoratet har afholdt møde med forældrebestyrelsen og skolens ledelse 

på Lilleskolen den 4. november 2019. Her deltog også kommunen. Forældrebe-

styrelsen og skolens ledelse var glade for mødet og stillede sig tilfredse med de 

ting, Vejdirektoratet har gjort, og Vejdirektoratet har ikke hørt yderligere.  

Jeg kan således med tilfredshed konstatere, at Vejdirektoratet har foretaget en 

række forbedringer med henblik på at styrke trafiksikkerheden i krydset. 

 

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 

 


